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Formandens side 
Tekst: Jonas Schøler  

 
Kære medlemmer, 
 

Sæsonen har budt på skiftende fangster af 
havørred og laks. Mange af vores medlemmer 
har nydt spændende dage ved vandet, selvom 
fangsterne har været varierende. Flere har 
nævnt at have set havørnen ved åen, og både 
odder og sæl er hyppige gæster.  
For mig gør det ikke en fisketur dårlig, hvis 
man ikke fanger en fisk, der er værdig til vores 
fangstjournal. Hver gang jeg forlader åen med 
eller uden en fisk i galgen, så har der alligevel 
været en oplevelse, jeg tager med hjem og 
fortæller familien.  
Nogle har haft heldet med sig og hjembragt 
flotte fisk, mens andre har måttet kæmpe lidt 
mere, for at få hul på bylden. Det er netop 
dette, der gør sportsfiskeri så fascinerende og 
vedholdende; hver tur byder på nye muligheder 
og overraskelser. 

Det er min vurdering, at flere fiskere har fundet 
vej til vores fiskevand i år. Det tager jeg som et 
klart tegn på, at vores forening og vores 
fiskevand findes interessant af vores 
medlemmer og dagkortfiskere. Det er vigtigt, at 
vi fortsætter med at byde nye medlemmer 
velkommen og skabe et fællesskab, hvor vi 
kan dele vores erfaringer og passion for 
fiskeriet. 
 
Jeg vil også gerne fremhæve, hvor skønt det 
er, at seniorklubben er blevet en stor succes. 
Dette er i høj grad sket takket være Ole 
Pilgaards initiativ og dedikation. Det er 
fantastisk at se, hvordan denne lille klub har 
skabt et rum for vores seniorfiskere til at 
samles, dele erfaringer og nyde deres tid ved 
vandet. 

I løbet af sæsonen har vi også afholdt flere 
arbejdsdage, hvor vi har forbedret vores 
fiskevand og faciliteter. Det har været en 
fornøjelse at møde de medlemmer, der kom for 
at hjælpe. Sammen har vi arbejdet på at skabe 
bedre forhold for os alle – jo flere der kan 
bidrage, jo bedre bliver vores forhold. 

Der har desuden været afholdt et møde for 
engagerede medlemmer i foreningen samt 
bestyrelsen. Dette møde omhandlede 
mulighederne for støtte fra fonde, og der kom  
 

 
 
 
 
mange idéer fra forsamlingen. Det er nu 
bestyrelsens opgave, at lave den svære  
prioritering, af de mange forslag. Det blev også 
til et planlægningsmøde, hvor vi har til hensigt 
at udarbejde et årshjul. Dette årshjul vil gøre 
begivenhederne mere gennemskuelige for 
vores medlemmer, så vi i fremtiden bedre kan 
planlægge og deltage i foreningens aktiviteter. 
 
 
Det har for mig været en spændende og 
lærerig sæson. Jeg har skullet lære, at være 
formand og være en del af bestyrelsen, i en 
forening. Det har været – og er stadig en 
spændende proces, at være i. 
I en sportsfiskerforening som vores, dækker vi 
mange områder og interesser, der kræver en 
stor viden og bred erfaringer. Derfor vil jeg 
gerne rette en varm tak til bestyrelsen for at 
tage imod mig og samarbejde, det har været 
en uvurderlig hjælp, den har bidraget med.  
 
 
Jeg ser frem til det kommende år, hvor vi håber 
på flere gode fangster, flere aktive medlemmer 
og mulighed for at fortsætte det gode arbejde 
med at vedligeholde vores fiskevand. Tak til 
alle for jeres engagement og støtte. Lad os 
sammen gøre Langå Sportsfiskerforening til et 
endnu bedre sted for alle sports- og lystfiskere. 
  
 
 
Jonas Schøler 
Formand, Langå Sportsfiskerforening 
 



Langaa Sportsfiskerforening Arbejder for Bedre 
Adgangsforhold til Fiskevandet 

Tekst: Jonas Schøler 
 
 
 

Langaa Sportsfiskerforening har sat sig som 
mål at forbedre adgangsforholdene til 
fiskevandet, med særligt fokus på at gøre 
området mere tilgængeligt. Foreningen 
anerkender, at tilgængelighed er en 
nøglefaktor for at sikre, at alle – uanset fysiske 
udfordringer – kan nyde naturens skønhed og 
de oplevelser, som sportsfiskeri kan tilbyde. 
 
Forbedring af Infrastruktur 
 
For at realisere dette mål, vil Langaa 
Sportsfiskerforening gennemgå de 
eksisterende broer og spange, så deres 
tilstand og funktionalitet kan vurderes. Der vil 
også blive arbejdet på at forbedre stier og 
passager i området, så de bliver mere sikre og 
brugervenlige for alle besøgende. Disse 
forbedringer vil ikke kun gøre det lettere for 
sportsfiskerne, at få adgang til fiskevandet, 
men også skabe et mere inkluderende miljø for 
alle, der ønsker at nyde naturen. 
 
Samarbejde med Lodsejere 
 
En vigtig del af projektet er samarbejdet med 
de lodsejere, der ejer jordene omkring 
fiskevandet. For at gennemføre forbedringerne 
vil foreningen være nødt til at arbejde tæt 
sammen med lodsejerne og i nogle tilfælde, vil 
det være nødvendigt at få deres tilladelser, for 
at kunne realisere projekterne.  
Foreningen opfordrer derfor til et godt og 
konstruktivt samarbejde, så alle parter kan 
finde løsninger, der gavner både naturen, 
fiskeriet og de enkelte lodsejere. 
 
 
 
 

 
Medlemmernes Deltagelse 
 
For at kunne gennemføre de nødvendige 
forbedringer opfordrer Langaa 
Sportsfiskerforening sine medlemmer til at 
bidrage med deres tid og kræfter. Foreningen 
inviterer alle interesserede til at kontakte 
bestyrelsen for at høre, hvordan de kan 
hjælpe. Derudover vil der blive afholdt 
arbejdsdage, hvor medlemmerne kan komme 
og give en hånd med. De planlagte 
arbejdsdage er sat til medio juni, august og 
september, og det vil være en oplagt mulighed 
for at deltage i fællesskabet og gøre en forskel. 
 
Finansiering af Projektet 
 
For at sikre, at projektet kan realiseres, er 
foreningen også i gang med at undersøge 
mulighederne for finansiering. Der vil blive søgt 
midler både internt i foreningen, hos 
kommunen og fra diverse fonde. Dette skal 
sikre, at der er de nødvendige ressourcer til at 
gennemføre de ønskede forbedringer og skabe 
et mere tilgængeligt fiskeområde. 
 
En Inkluderende Fremtid 
 
Langaa Sportsfiskerforening ser frem til at 
arbejde sammen med sine medlemmer og 
lodsejerne om at skabe et fiskeområde, hvor 
alle kan få glæde af naturen og de oplevelser, 
som fiskeriet giver. Foreningen håber, at alle vil 
være med til at gøre fiskevandet til et mere 
tilgængeligt og indbydende sted, for alle. 
 
Sammen kan vi skabe et fællesskab, der 
sikrer, at alle har mulighed for at få glæde af 
naturen – uanset fysiske forudsætninger. 

 



Indkaldelse til den ordinære generalforsamling i Langå 
Sportsfiskerforening tirsdag den 25. februar 2025 kl. 19.00 i 

byrådssalen, Langå Kulturhus. 
 
 
Dagsorden: 
 
1. Valg af dirigent.  
 
2. Formandens beretning.  
 
3. Orientering fra juniorafdelingen, (herunder aflæggelse af regnskab), udvalg og eksterne 
sammenslutninger.  
 
4. Fremlæggelse af regnskab.  
 
5. Orientering om budget og regulativ for fiskeriet. 
  
6. Fastsættelse af kontingent.  
 
7. Valg af bestyrelsesmedlemmer:  
På valg:  
Bjarne Bach - Modtager genvalg.  
Ole Pilgaard- Modtager genvalg. 
Allan Seifing - Modtager genvalg. 
 
Desuden skal der vælges 3 bestyrelsesmedlemmer for et år, idet Ole Welling Hansen, Jan Milling 
Madsen og Michael på forhånd har tilkendegivet, at de ønsker at udtræde af bestyrelsen i forbindelse 
med generalforsamlingen. 
 
8. Valg af 2 bestyrelsessuppleanter.  
 
9. Valg af 1 revisor.  
 
 
 
 
10. Forslag til vedtægtsændringer. 
 
11. Indkomne forslag i øvrigt 
Forslag til generalforsamlingen. 
Udmeldelse af Danmarks Sportsfiskerforbund. 
Baggrund. 
Forslag går på at vi som forening melder os ud af Danmarks Sportsfiskerforbund da de ikke længere 
arbejder for os, men direkte imod os. 
Med os menes medlemmerne/foreningen, fordi INGEN medlemmer må få konkrete meldinger om 
Gudenåen og Tange Sø, alt foregår bag lukkede døre og med hemmelige aftaler. 
Det er en fremgangsmåde, der normalt kun tilhører loger, kriminelle, forretningskarteller og 
efterretningstjenesten. 
Men vi er en forening, som arbejder efter regler, der tilhører folkeoplysningen. 
Vi arbejder med fuldstændig gennemsigtighed i alt. 
At Danmarks Sportsfiskerforbund bakker op om 3parts-aftalen er forståeligt. Men der er en grænse. 
Det er præcis, hvor man trækker en Tange Sø-løsning ind i aftalen med baggrund i den nye 
Gudenåplan. Den nye Gudenåplan går også imod hensigten for det arbejde, der er udført de sidste 
37 år. 



 
Den nye Gudenåplan er renset for en løsning af Tange Sø og vores ide’ om selvreproducerende Laks 
i Gudenåen. 
Ved at trække Tange Sø ind i 3 parts forhandlinger har man forlænget fristen fra 2027 til 2030, uden 
at det er debatteret politisk eller vurderet juridisk. Man har frataget vores forenings muligheder for 
høringssvar og demokratisk indflydelse på egen jord. 
Det er Danmarks Sportsfiskerforbund, der bryder med Langaa Sportsfiskerforening og vores 
foreningsvedtægter §2 stk 2,3 og 4 
stk. 2 At vedligeholde og forbedre fiskevandenes fysiske tilstand, herunder at påtale eventuelle 
overtrædelser af gældende lovgivning, 
regulativ med videre. 
stk. 3 At deltage i avlsarbejdet for at genoprette selvreproducerende bestande af naturlige 
forekommende fiskearter i Gudenåsystemet. 
stk. 4 At forbedre mulighederne for lystfiskeri i de vande, hvori foreningens medlemmer kan udføre 
lystfiskeri. 
DSF deltager ikke aktivt, når vi arbejder politisk, fordi de ikke vil vælge side. 
MEN de burde være på vores side, de burde deltage, hver gang, om ikke fysisk så med offentlig 
moralsk opbakning. Det er det vi betaler dem for…… 
Fordele: 
- Vi kan nedsætte kontingent med 350Kr. Med de sidste 100Kr kan vi måske yde lidt ekstra til GØF, 
DCV eller bedst af alt oprette en fond til den dag, der kommer passage ved Tange med 
ca.60.000Kr.om året. En fond med det signal at løsningen kommer en dag…….. 
- Det betyder, at vi igen kan få prisen på et medlemskab ned på det, som er den reelle værdi i forhold 
til det, vi arbejder med i dag med tanke på faldende medlemsantal. 
- Vi kan forhåbentlig blive økonomisk stærkere gennem øget medlemsantal. 
- Vi sikre vores lodsejere på indtjening ved at fastholde medlemsantal 
- Vi kan igen få den fangstregistrering der virker for LSF. 
Ulempe: 
- Vi mister DSF sikkerheden mod salg af fiskevand. 
Med de sidste 10 års tendenser er det nok ikke et alternativ vi skal frygte. 
Jeg ser frem til en livlig debat og opfordre ALLE til at komme med deres synspunkt for foreningens 
skyld. 
 
Med venlig hilsen 
Martin Knudsen 
 
2025 Forslag til generalforsamlingen. 
Det indstilles til bestyrelsen at arrangere medlemsmøde med Danmarks Sportsfiskerforbund. 
Det foreslås, at der skrives til referat, at inden udgangen af april 2025 afholdes åbent møde for alle 
interesserede med den politiske top ”formand og direktør” i DSF og Gudenåkomiteens ledelse til at 
redegøre for tingenes tilstand omkring Tange Sø og 2027 vandrammedirektivets deadline. 
Jeg håber med dette på fuld opbakning og deltagelse. 
 
Hilsen 
Martin Knudsen 
 
12. Eventuelt 



Regulativ 2025 
 

§ 1. Foreningens fiskevand 
stk. 1. De af foreningens medlemmer, der opfylder betingelserne for et gyldigt statsligt fisketegn, har ret til at 

udøve lystfiskeri overalt i de vande, hvor foreningen har erhvervet fiskeret. Fiskevandet er opdelt i føl-
gende zoner og med følgende restriktioner: 

 Rød Zone: Forbeholdt medlemmer. 
 Øvrige zoner:   For alle medlemmer samt indehavere af dagkort til den aktuelle zone. 

stk. 2. Rød Zone er opdelt i 1 delområde i Lilleåen og 1 delområde i Gudenåen: a) højre bred af Lilleåen fra 
Løjstrup Dambrug og nedstrøms til jernbanebroen og b) Peter Møllers Eng. 

stk. 3. Grøn Zone er beliggende i Gudenåen og er opdelt i 2 delområder: a) venstre bred af Gudenåen fra 
Porskær (skilt) og nedstrøms over Åbro til skel mod planteskolen og b) højre bred af Gudenåen fra 
skilt ca. 200 m opstrøms for Åbro og nedstrøms til grøft umiddelbart opstrøms den nye jernbanebro. 

stk. 4. Gul Zone er opdelt i 3 delområder i den nedre del af Gudenåen: a) venstre bred af Gudenåen fra skel 
mod Langå Bådelaug og nedstrøms til skel til haver ved Amtmand Hoppes Bro, b) venstre bred fra 
Amtmand Hoppe Bro til skilt over for Frisenvold Laksegården og c) højre bred fra skilt ca. 500 m op-
strøms Amtmand Hoppes Bro til ca. 100m nedstrøms brændenælderne. 

stk. 5. Grå Zone er opdelt i 2 delområder i Lilleåen og 2 delområder i Gudenåen: a) venstre bred af Lilleåen 
fra jernbanebro til udløb i Gudenåen og b) højre bred af Lilleåen fra jernbanebro til udløb i Gudenåen, 
c) højre bred af Gudenåen fra grøft umiddelbart opstrøms den nye jernbanebro og ca. 900 m ned-
strøms til skilt ved grøft og d) venstre bred af Gudenåen fra den nye jernbanebro og nedstrøms til 
Smedens Eng. 

stk. 6. Blå Zone (Lilleåen opstrøms Løjstrup dambrug) med 2 delområder: a) venstre bred af Lilleåen fra lan-
devejsbroen ved Laurbjerg og nedstrøms til Løjstrup Dambrug og b) højre bred af Lilleåen mellem 
skilte nedstrøms landevejsbroen og opstrøms Løjstrup Dambrug. 

 

§ 2. Fredning  mindstemål 
stk. 1. Fra den 1. november til den 31. december (begge dage inkl.) er fiskeri forbudt i foreningens fiske-

vande i Gudenåen. Havørreder fredet hele året, i Grøn Zone.  
stk. 2. Fra den 1. november til den 31. marts (begge dage inkl.) er fiskeri forbudt i foreningens fiskevande i 

Lilleåen. 
stk. 3. Mindstemålet for bækørreder er 40 cm. 
stk. 4. Nedfaldsfisk er fredet i foreningens fiskevand og skal derfor straks genudsættes. 
stk. 5 Herudover skal lovgivningens bestemmelser omkring mindstemål og fredning af de enkelte arter natur-

ligvis overholdes. 
Stk. 6 Fiskeri efter gedder, tilladt i Gul- og Grøn Zone, fra 1. januar 2025. 
 Fra 1. januar til udgangen af februar, er kun følgende agn tilladt: Kunstagn, med minimumslængede 

på 15cm. Agnfisk, efter gældende dansk lovgivning. Samt flashfluer, på min 10 cm længde. Andre agn 
typer, er ikke tilladt 

 

§ 3. Øvrige forhold 
stk. 1. Hunde må ikke medtages ved fiskeri. 
stk. 2. Al dørgning (træk efter båd) i foreningens fiskevand er forbudt. Fiskeri fra båd må kun foregå på for-

eningens fiskevand, fra fastgjort båd. Fiskeri fra drivende båd/kano er ikke tilladt.  
stk. 3. Hver lystfisker må kun fiske med 1 stang, ad gangen. 
stk. 4. Fiskeri med pirke og lignende genstande, der kan benyttes til rykfiskeri, er forbudt. 
stk. 5. Fiskeri med rogn er forbudt. 
stk. 6. Fiskeri med garn, ruser og lignende faste eller drivende redskaber er forbudt. 
stk. 7. Der må højst samlet hjemtages 2 fedtfinnefisk (havørred, bækørred og laks) pr. fisker pr. 24 timer, idet 

regnbueørreder er undtaget. 
stk. 8. Fiskekortet (medlems- eller dagkort) er strengt personligt. 
stk. 9. Det statslige fisketegn samt personlig legitimation skal medbringes under udøvelse af fiskeriet og skal 

forevises på forlangende over for enhver, der måtte legitimere sig med forevisning af lodsejerkort eller 
kontrolskilt. Alle uanset alder skal være i besiddelse af gyldigt dagkort, eller medlemskort. Medlemmer 
kan dog medtage egne børn eller børnebørn, op til 12år. Medlems- eller dagkort, skal bæres syn-
ligt. 

stk. 10. Enhver henkastning af affald, liner og kroge er forbudt.  
stk. 11. Enhver vadning i op- eller nedstrøms retning i området mellem sivkant mod frit vand og den egentlige 

åbrink er forbudt. 
stk. 12. For 2025 udstedes dagkort efter bestyrelsens retningslinjer i tidsrummet 29. marts  31. oktober. 
stk. 13. Alle medlemmer skal indberette fangster, senest 5 dage, efter fangst.  
 Dette gælder også ved genudsætninger.  
 Det skal ske elektronisk, via DTU's Fangstjournal. 
 Indrapportering kan foregå anonymt. Alle dagkort, skal også indlevere registrering af fangster. Regi-

strerer man ikke sin fangst, efter reglerne, kan medlemmet bortvises.  



Lørdag d. 9-11 2024 – elfiskeri efter havørreder i Lilleåen i 
Lilleåparken i Hadsten 

Tekst: Morten Andersen  Billeder: Morten Andersen 

 
 
 Lørdag d. 9-11 2024 blev der elfisket efter 
havørreder i Lilleåen i Lilleåparken i Hadsten. 
Jeg (Morten Andersen) overværede ”dagens 
begivenhed”, og kunne konstatere, at der blev 
fanget ”pænt med havørreder” på strækningen 
af ”elfiske-holdet”. 
Fiskene var jævnt fordelt ned igennem hele 
Lilleåen i Lilleåparken i Hadsten, og i alt lidt 
over 50 havørreder blev det til, ifølge ”det 
papir”, der angav dagens fangst. 
Fiskene var generelt ikke så store, men en 
enkelt han-fisk omkring de 80 cm, blev det dog 
til. 
Elfiske-holdet havde i starten problemer med 
den generator, der skulle levere strøm til 
elektroderne, så det forsinkede elfiskeriet 
noget, og en del tid gik med at få ”tingene” til at 
virke. 
 2 generatorer blev afprøvet, men uden at virke 
særligt godt, så det endte med at der blev 
indkøbt en ny generator (sponsoreret af Per 
Olesen), og herefter gik resten af dagens 
elfiskeri problemfrit! 
Herfra skal lyde en ”tak” til de frivillige, fra 
primært Hadsten Lystfiskeriforening og Langaa 
Sportsfiskerforening samt Gudenåens 
Ørredfond, der deltog i årets elfiskeri. 
 
Morten Andersen (På vegne af Langaa 
Sportsfiskerforening).     
 

 

 
 
 

 
 
 

 



Resultater fra Elfiskeri Gudenåen 2024 
Tekst: Søren Thomassen DCV/Ole Welling  Billeder:DCV 

Samlet plan for elfiskeriet i perioden 19-27 November 2024

 

  
Laksefangster: 

 

  

Citat fra Søren DCV 

Hej Laksevenner 

 Det var så årets sidste tur som gav 18 laks fordelt 

på 10 hunner og 8 hanner. Desuden så vi 4 

havørreder. 

Citat slut. 

Tak for nu. 

 Med venlig hilsen / Kind regards 

 Søren Thomassen 

Danmarks Center for Vildlaks 

Brusgårdsvej 15, 8960 Randers SØ 

Tel.: 2081 7760 

Web: 
Vildlaks.dk     

    

  
    
  

http://vildlaks.dk/


Resultatet af Gudenåkonkurrencen 2024 
Tekst og billeder: Jan Hyllested

Det er åbenbart ved at være en vane med, at 

Gudenåkonkurrencen skal afvikles i det fineste 

sensommervejr, fordi i lighed med sidste år var 

vejret mere strandvejr end fiskevejr. 

Også i lighed med sidste år har Gudenåen haft 

en dårlig sæson med få forårslaks og stort set 

ingen laks hen over sommeren. 

Til gengæld har der været et godt 

havørredfiskeri i Lilleåen. 

Desværre har der manglet nedbør, de sidste par 

uger, og det afspejler sig normalt ret tydeligt i 

fangsterne – både op til konkurrencen og under 

konkurrencen. 

Når man tager de forhold i betragtning, er vi i 

konkurrenceudvalget yderst tilfredse med, at der 

i år var 18 deltagere flere end sidste år, så der 

samlet set har deltaget 147 deltagere i 

konkurrencen. 

Så mange tak fra os til alle jer deltagere. 

Fangstmæssigt blev der også fanget lidt flere 

fisk i år. 

I lakseklassen blev der fanget 5 laks med den 

største på 5,04 kg efterfulgt af fisk på 4, 67 kg 

og 3,58 kg på 2. og 3. pladsen. 

 

 

 

Vinderlaksen blev fanget af Ib Andersen. 

I havørredklassen blev der indvejet 9 havørreder 

med den største på 2,41 kg fanget af Lars 

Bøgelund. 

2. og 3. pladsen gik til fisk på henholdsvis1,82kg 

og 1,76 kg. 

Der blev fanger flere mindre havørreder, der dog 

alle kom ud igen, fordi som en lystfisker fortalte: 

Selv til en konkurrence med en førstepræmie på 

5.000 kr. nægtede han at tage havørreder under 

50 cm med hjem. 

Hos juniorerne, der jo havde mulighed for at 

fiske efter andet end havørreder og laks, gik 

førstepladsen til Fillip Petersen for en gedde på 

73 cm, der efter det udmeldte pointsystem 

udløste 73 point. 

Andenpladsen gik til en rimte på 48 cm, der 

udløste 72 point. 
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 Johan Fisker, Skrubbe, 27 cm 
3. og 4. pladsen gik henholdsvis til en skrubbe 

og en aborre – begge på 27 cm der udløste 67,5 

point. 

De sidste 3 fisk var i øvrigt C&R fisk. 

Faktisk udleverede vi 48 mærker til C&R, så det 

virker bestemt som et tiltag, der er gået markant 

frem set i forhold til sidste år. 

https://gudenaakonkurrencen.dk/tekstfiler/beretningOF.php?id=612


Den komplette fangstliste kan ses på: 

www.gudenaakonkurrencen.dk 

Vi lægger meget vægt på det sociale, under 

konkurrencen, så derfor er spisningen både 

fredag og lørdag vigtig. 

Det er derfor også glædeligt, at der var en del 

flere til spisningen især fredag aften. 

En behagelig overraskelse, med meget positivt 

indhold, kom fra borgmesteren fra Favrskov 

Lars Storgaard, der kom forbi fredag aften og 

pænt spurgte om muligheden for at komme med 

en for os lystfiskere meget positiv nyhed, næste 

dag ved indvejningen. 

 

Efter at have hørt nyheden var vi naturligvis ikke 

i tvivl om, at den skulle Lars have lov til at 

”offentliggøre” til indvejningen til hele 

forsamlingen. 

Nyheden går i alt sin enkelthed ud på, at 

Favrskov vil lægge et beløb på lige knap en 

million kroner ind i budgettet, fordelt over de 

næste 4 år. 

Og hvad skal de penge så bruges til. Jo. De skal 

bruges til at gennemføre de tiltag ved 

vandløbene, som det store projekt ”Havørreden 

tilbage til Gudenåen” anbefalede sidste år. 

Det er en meget glædelig nyhed for os 

lystfiskere, og vi kan kun håbe, at Viborg og 

Randers kommuner følger det flotte tiltag fra 

Favrskov op. 

 

Michael Beck-Hansen kom også forbi pladsen 

for at give folk en mulighed for at snakke om 

hans nye bog ”Skjern å og Doggerlandlaksen”, 

men i virkeligheden tror jeg faktisk, der blev 

snakket mere om de visioner for Skjern å, som 

Michael har været med til at lave, og som han 

så sent som dagen før, havde præsenteret på 

Christiansborg. 

Spændende at møde så passioneret en 

lystfisker. 

Michael sponsorerede i øvrig en bog mere til et 

par juniorer, der blev glædeligt overraskede. 

Vores konkurrence er naturligvis meget  

afhængig af vores sponsorer, så stor tak til jer 

alle. Vi håber på jeres støtte igen, næste år. 

Og naturligvis også stor tak til Steen fra 

Bamsebo camping for godt værtskab på en 

plads, der giver os rigtig gode forhold at afvikle 

konkurrencen under. 

Vi håber at se mange af jer igen næste år. 

På konkurrenceudvalgets vegne 

Jan Hyllested 

Lidt om baggrunden for konkurrencen 

Gudenåkonkurrencen arrangeres på vegne af 

Gudenåens Ørredfond, der består af 5 

foreninger med tilsammen ca. 3000 medlemmer. 

Gudenåens Ørredfonds historie går tilbage til 

stiftelsen i 1971. 

Gudenåens Ørredfond opdrætter og varetager 

udsætning af fisk i henhold til udsætningsplaner 

for Gudenå og tilløb til Randers Fjord. Årligt 

produceres og udsættes ca. 285.000 stk fisk. 

Opdrættet foregår på Skibelund Havørred 

opdræt, der ejes af Gudenåens Ørredfond. En 

pasningsordning bestående af en gruppe 

frivillige lystfiskere fra Bjerringbro og Langå 

varetager det store arbejde med daglig pasning 

af fisk og drift af dambruget. 
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Tanker fra lænestolen 
Tekst: Ole Pilgaard  Foto: Ole Pilgaard

 
 
 
Vi ser fremad og lidt – måske lidt for meget 
tilbage. 
 
 
Det er november, og det er i skrivende stund 2 
uger siden, sæsonen sluttede. 
Jeg sidder, som så ofte, i min lænestol foran 
brændeovnens knitrende ild – bløde flammer 
og dejlige varme. Som ofte før – ja næsten 
årligt på denne tid af året, går tankerne tilbage 
til den sæson, der fandt sin afslutning 31. 
oktober – blot en af efterhånden mange 
afslutninger – det kommer jo med alderen. Lad 
det nu ligge, alternativet er under alle 
omstændigheder værre. 
Sæsonen startede, som så ofte i de senere år, 
med vand ved åen  - vand over det hele og 
stor fare for liv og lemmer at nærme sig den 
åbred, som ikke kan ses med det blotte øje – 
kun fornemmes, hvis man træder ned i det 
dybe vand, på den anden side af brinken. 
Jeg skulle i hvert fald ikke nyde noget i marts 
og det meste af april. 
Tilsyneladende var der mange, der havde det 
lige som jeg, hvis man skal tro på 
fangstindberetningerne af laks i fiskeårets 
første måneder. 
Så i slutningen af maj, kom der gang i fiskeriet 
i Lilleåen. Mange store fisk blev taget på spin 
og orm, min foretrukne fiskemetode fluen 
havde det svært. 
Måske det er fordi Lilleåens vand har fået et 
grågrumset look – den virker konstant plumret 
at kigge på – det er sikkert bare indbildning fra 
en halvblind, halvgammel lystfisker, der bare 
ikke fik det til at lykkes, mere end nogle få 
gange i denne sæson. 
’De er sure ’ sagde ræven om rønnebærrene. 
Den kunne ikke nå dem. Men det kan jo også 
være, at den gamle gnavpotte har ret. I hvert 
fald har der været tydelig mangel på grøde i 
Lilleåen gennem denne sæson – det kan jo 
tænkes, at den megen vand gennem vinter og 
forår har udrettet skade på grødens 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Vækstbetingelser. Jeg må jo anerkende, at 
fangsterne i Lilleåen faktisk har været ret gode 
i dette fiskeår. 
I løbet af efteråret kom der gang i laksefiskeriet 
i Gudenåen. Der blev faktisk fanget pænt med 
laks den sidste halvanden måned. 
 
 
 
 
 
 
Jeg glæder mig over, at foreningen fra august 
faktisk fik en ny gruppe lystfiskere, der resten 
af sæsonen har mødtes hver anden uge. Det 
er veteranerne, sådan en er jeg også pludselig 
blevet, der har startet et fiskefællesskab inden 
for foreningens rammer. 
Vi er en blandet flok, der består af folk, der har 
fisket i mange år, folk der ikke har fisket så 
meget og ikke kender vores vands fiskesteder. 
Fælles for alle er alligevel at man jo kan hygge 
sig sammen og lærer af hinanden. Det er sgu 
fedt. 
Der er faktisk på vores ture fanget laks, 
havørred og gedder. Der er også mistet fisk – 
sådan kan det jo gå – men modet er ikke tabt 
på trods heraf. 
 
 
 

  
Den første gang veteranerne mødtes med rundstykker kaffe og 
en lille en til halsen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 
Fisk blev det også til blandt andre denne eftersårslaks i flot 
gydedragt til Frank Schøler. Laksen var 81 cm og vejede 5,8 
kg. En rigtig fin efterårslaks. 
 
 
 

 
På bedste vis afsluttede veteranerne fiskeåret med grillpølser 
og hygge ved foreningens sommerhus d. 31. oktober. 
Formiddagens fiskeri gav en flot gedde til Arne. 

 
 
Det var så de bagudskuende tanker, der kom 
til mig i lænestolen, denne mørke 
novemberdag. 
Lad os nu kigge lidt fremad. 
Veteranerne vil fortsætte med at mødes – også 
i den kommende sæson, men vi vil dog ikke 
vente så længe. Vi har aftalt en tur til Mariager 
Fjord, en gang i februar måned. 

 
 
 
Vi har også talt om at mødes i klubhuset efter 
jul for at bygge spinnere, binde fluer, hygge og 
fortælle fiskehistorier, blandt mange andre 
historier. Det skal nok blive godt. 
Jeg tænker også at muligheden, for at tage til 
de vestvendte åer og sammen forsøge at 
snyde en af de rigtigt store forårslaks, også 
kan være en del af programmet for 
veteranerne. 
 
Det der allerede ligger fast, er at vi mødes d. 1. 
marts til morgenkaffe på campingpladsen, og 
så skyder vi i fællesskab sæsonen i gang. 
Skulle du have lyst til at deltage i vores 
fællesskab, skal du være meget velkommen. 
Det er ikke nødvendigt at være pensionist, du 
skal blot have mulighed for deltage i vores 
aktiviteter, der fortrinsvis ligger om 
formiddagen. 
 
Hvis du gerne vil på listen over veteraner og 
andre med fri om formiddagen så send mig en 
mail med dit navn og din emailadresse, så 
kommer du på listen, der modtager mail med 
aftalte aktiviteter. 
 
Skriv til: vonsildpilgaard@email.dk  
 
Til sidst vil jeg blot ønske alle en glædelig jul 
og et godt nytår med mange gode oplevelser 
med fiskestang og fællesskab. 
 
 
 

mailto:vonsildpilgaard@email.dk


Medlemskonkurrencen 2024
Tekst: Bjarne Bach og Ole Welling   

LSF medlemskonkurrence 2024, blev 
som sædvanlig afholdt den sidste 
weekend i august.

Der var 64 deltagere, det var rigtig flot. 
Nu da Optimisten er ny som elektronisk 
medlemsblad, har vi jo manglet lidt an-
nonceindtægter, som jo plejer at gå til 
præmier. De eneste der her fastholdt 
sponsoraterne, er Djurslands Spare-
kasse. Det takker vi for. Vi har så selv 
skaffet og købt præmier for 8,000 kr. 
minus Sponsorat fra banken på 3,000 
kr. 

Det gav et overskud på 1.725 kr. til vo-
res junior forening, dejligt.
Der blev fanget 7 havørreder og 1 laks.
Største havørred 3,67 kg, fanget af Ni-
els- Jørgen Christiansen, den ene laks 
var på 4,80 kg. Og fanget af Ib Ander-
sen.

En tak til Langå Camping, for at lægge 
arealer mv. til rådighed.

Der er desværre ikke modtaget billeder 
fra konkurrencen?

Indberetning fra DTUs 
system.
Som de fleste af jer har opdaget, er vi 
overgået til DTUs Fangstrapportering.
I denne forbindelse har vi kæmpet for, 
at vi fortsat kan registrere medlemmer, 
som ikke har Indberettet. Dette havde 

efterfølgende medført en ekstra post på 
kr. 200 ved næste års kontingentbetaling.
Dette kan desværre ikke lade sig gøre 
mere!
Til gengæld skal du for hver fisketur med-
dele evt. 0-tur, hvis du intet fanger. Dette 
skal du selv sørge for, når turen er afsluttet.
Med hensyn til diverse statistikværktøjer 
håber vi, at en brugbar løsning vil dukke op.
For 2025 er det vigtigt, at indvejningerne fo-
regår fra Langå Camping med billede og fi-
skens øvrige data. Efterfølgende er der ind-
beretning på DTUs Indberetningssystem.
Vi har diverse problemer med pokaler for 
2024. Vi håber, at vi har styr på dette inden 
Generalforsamlingen 2025.

Kontingenter 2025.

Kontingenterne for 2025 ser sådant ud 
inkl. DSF-kontingentet:

Senior: (Fra 25år+) 1.370 kr.
  
Ungdom: (Fra 18 t.o.m 25år) 1.220 kr.

Junior: (Fra 3 år t.o.m 17år)   250 kr.

Ønsker du mod forventning, ikke at 
være medlem i 2025 så ring eller send 
en mail til mig snarest. Dette sparer alle 
for arbejde og penge.





 

Forsidebille: Bjarne Bach. 

Rød Zone Gudenåen - Egeskoven 

Nyttige oplysninger: 
 

                    Mindstemål og fredningstider:                       
 Cm Fra Til 
Havørred 40 31/10 1/3 
Bækørred 40 31/10 1/3 
Laks 40 31/10 1/3 
Sandart 50 30/4 1/6 
Helt 36 31/10 1/2 
Gedde 60 15/3 1/5 
Aborre 19   
Ål 45   

                                                                                                             
 

Fra den 1/11 til og med 31/3 er fiskeri  
forbudt i Lilleåen. 
                                          
                                                                         

Bådudlejning: 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Alu-jollen på trailer kan lejes 
For 200 kr. pr. dag + benzin 
 
Henvendelse til: 
Bjarne Bach 
Væthvej 51, 8870 Langå 
Tlf. 21699200 
E-mail: bjarne.bach@langaa-sf.dk 
 

LSF’s Post-adresse : 

Langå Sportsfiskerforening 
Væthvej 51, 8870 Langå 
E-mail: lsf@langaa-sf.dk 
Web: www.langaa-sf.dk 
 
Klublokale: 
Bredgade 4, 1. 8870 Langå 
(Kulturhuset Langå) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hytten: 
 

Langå Sportsfiskerforenings hytte, beliggende i 
et naturskønt område mellem Langå og 
Stevnstrup, direkte ved Gudenåen, kan lejes til 
favorable priser. Så hvis du/I har lyst til en lille 
ferie eller weekend ved Gudenåen, er I meget 
velkomne. Kan lejes af alle.  

Beskrivelse af hytten: 
Ny istandsat træhytte med el, vand, varme, nyt 
toilet med bad, køleskab og kummefryser. 4 so-
vepladser. Anneks med 4 ekstra sovepladser, 
mulighed for at slå telt op. 
Der er køkken med almindeligt køkkenudstyr og 
lamper, samt brændeovn og brænde klar til brug. 
Lejer skal aflevere hytten opryddet og gulvene fe-
jet. Slutrengøring 250 kr. samt el, bliver fratrukket 
depositum.   
 

Henvendelse om leje: 
Se vores hjemmeside. (Fanen, ”hytteleje”) 
Eller mail: bjarne.bach@langaa-sf.dk 
Helst på mail af hensyn til betaling mv. 
Tlf.: 21699200 Bjarne Bach 
 
 

Periode: Pris: 
Depositum 
Rengøring/el: 

Døgn (ej weekend)   350 400 

Mandag – torsdag 1000 500 

Fredag – søndag 1000 500 

1 uge mandag – søndag 1800 600 

 

Fra den 1/11 til 28-29/2 - 40% på lejen. 
 

For Juniorforeninger medlem af DSF udstedes 
gratis dagkort til junior under 18 år, når forenin-
gen lejer sommerhuset. 
Halvdelen af lejen betales ved reservering. Rest-
beløb senest en uge før. Der kan købes dagkort 
i lejeperioden til de personer der er i hytten med 
10 % rabat. 

Vigtige datoer: 

 

01/01-25: Gedde fiskeriet åbner i Gudenåen 

01/03-25: Laksefiskeriet åbner i Gudenåen. 

01/04-25: Lilleåen åbner 

 

LSF klubaftner i vinter til april. 

Torsdage i lige uger fra kl. 19 senior. 

Torsdage i ulige uger fra 18:30 junior. 

Foregår i vores lokale i kulturhuset Langå 

mailto:bjarne.bach@langaa-sf.dk
mailto:lsf@langaa-sf.dk
http://www.langaa-sf.dk/
mailto:bjarne.bach@langaa-sf.dk

